
ملی پوش سابق والیبال بانوان در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

حق بازیکنان شهرستانی در تیم 
های ملی ضایع می شود
ملاک انتخاب مربیان »شایستگی« باشد

صفحه 7

سینما را ولِشِ کن... 
زنده باد نفت!
صفحه 6

»دنیای هوادار« 
یاد و خاطره شهید استاد 

مرتضی مطهری را گرامی می دارد.
»روز معلم« مبارک

...و اینک »عزیز« ملت!
 استاندار البرز به تازگی جوانان بومی و متخصصی را در پست های مدیریتی به 

کار گرفته است. 
 شهبازی:»اهل هر کجای کشور که باشیم به سرنوشت جای جای این مرز 

و بوم تعصب داریم و البرز در سطح ملی خدمات ارائه می دهد.«
 به واقع چنین سخنانی آن هم در زمانه ای که کسری از استانداران، 
نمایندگان مجلس و برخی دیگر از مسئولان کشور متاسفانه به بلیه »قوم 

گرایی« آلوده و آغشته هستند یک شاهکار است که جای تقدیر دارد! 
... ادامه در صفحه 3
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رسانه مستقل

»دنیای هوادار« از اوضاع بی سر و سامان ورزش گزارش می دهد؛

عملکرد ژیمناستیک، نمونه بارز 
ضعف دستگاه ورزش

صفحه 7

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

آلودگی های شیمیایی؛ هدیه 
شوم کرونا به محیط زیست

راه های جایگزین برای ضدعفونی فضاهای شهری
صفحه 5

عدم برنامه ریزی
 مشکل اول وزارت ورزش  

صفحه 2

چرا یک »مدیر« برای سرخابی ها انتخاب نمی شود؟

آبی ها در وضعیت قرمز، 
قرمزها خاکستری!

صفحه 8
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وزارت  رسانی  اطلاع  و  عمومی  روابط  مرکز  رئیس 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: تاکنون 
۹۳ هزار و ۶۵۷ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس 
کرونا مبتلا شده و با فوت ۸۰ نفر در ۲۴ ساعت گذشته، 
جان باختگان کرونا در کشور به ۵۹۵۷ نفر رسید و 73 
هزار و 791 نفر از بیماران نیز بهوبد یافته و ترخیص 

شده اند.
آمار  آخرین  درباره  چهارشنبه  روز  جهانپور  کیانوش 

ابتلای قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت 
ناشی از آن بیان کرد: از دیروز تا امروز ۱۰ اردیبهشت 
۱۳۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۰۷۳ 
بیمار جدید مبتلا به کووید ۱۹ در کشور شناسایی شد 
و مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۹۳ هزار و ۶۵۷ 

نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۸۰ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 

جان باختگان این بیماری به ۵۹۵۷ نفر رسید.
جهانپور گفت: خوشبختانه تاکنون 73 هزار و ۷۹۱ نفر 
از بیماران، بهبود یافته و ترخیص شده اند. البته ۲۹۶۵ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در وضعیت شدید این 

بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
سخنگوی ستاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت بیان 
کرد: تاکنون ۴۵۳ هزار و ۳۸۶ آزمایش تشخیص کووید 

۱۹ در کشور انجام شده است.

استاندار گیلان گفت: در فضای همدلی و با تقویت وحدت و 
همبستگی با پیروی از منویات رهبر معظم انقلاب و تلاش 
همه خدمتگزاران مردم بویژه در دولت، بخش اعظمی از 

مشکلات به وجود آمده در بحران کرونا برطرف شود.
ارسلان زارع روز گذشته در حاشیه رزمایش کمک مومنانه 
در گیلان در مصلای رشت اظهار داشت: بیماری کرونا یک 
تهدید جهانی است که این بیماری فقط برای مردم ایران 
مشکل ایجاد نکرده،  بلکه همه مردم دنیا با این بیماری 

مواجه و دچار مشکلاتی شده اند.
وی افزود: اما د استان ونیز کشور با همکاری شایسته 
مردم فهیم و آگاه، بخوبی توانسته ایم در فضای همدلی 
و با تقویت وحدت و همبستگی با پیروی از منویات رهبر 
معظم انقلاب و تلاش همه خدمتگزاران مردم بویژه دولت، 

بخش اعظم مشکلات به وجود آمده را برطرف کنیم.
و  درمان  کادر  فداکاری  با  همچنین  داد:  ادامه  وی 
طلاب،  بسیجیان،   مردم،  مختلف  اقشار  مشارکت  با 
روحانیون، گروه های جهادی، بازاریان و کسبه، دانشجویان 
و دانش آموزان و سایر اقشار، در این مدت به خوبی این 
بیماری مدیریت شده که با توجه به این کارهای انجام 

شده، کشور ما مورد تحسین سازمان های بین المللی 
قرار گرفته است.

استاندار گیلان بیان کرد: گرچه این بیماری آسیب های 
مختلفی را در همه جهان و کشورهای درگیر با این بیماری 
ایجاد کرده اما در کشور ما در سایه همین هماهنگی ها 
و مشارکت ها به ویژه همدلی و انسجام، دچار آسیب 

کمتری شده ایم.
وی خاطرنشان کرد : البته در این راستا اقشار آسیب پذیر و 
کم درآمد لطمه بیشتری دیده اند و به همین خاطر دولت 
با تصمیم هیات وزیران در ستاد ملی مدیریت مقابله 
اعتبارات  این  توزیع کرده و  را  اعتبارات خوبی  با کرونا 

همچنان در حال توزیع می باشد.
معظم  رهبر  فرمان  پی  در  همچنین  کرد:  تصریح  زارع 
انقلاب، فضای بسیار خوبی برای جمع آوری کمکهای 
خیرانه ایجاد شده و در گیلان نیز با تلاش های ارزنده 
دست  مجموعه  و  استان  این  در  فقیه  ولی  نماینده 
اندرکاران، هم اینک شاهد توزیع ۵۰ هزار بسته معیشتی 

هستیم.
استاندار گیلان در خاتمه اظهار کرد: مردم این استان از 

بروز  هنگام  و  مواقع خاص  در  رسانی  پیشتازان کمک 
این مردم به کمک  نیز  اینک  بحران ها هستند و هم 
همنوعان خود شافته تا آسیب های ناشی از بیماری کرونا 

در کشور کاهش یابد.

93 هزار و 657 مبتلای قطعی؛

بهبود یافتگان کرونا در کشور به 73 هزار 791 نفر رسید

»استاندار گیلان«:

بخش زیادی از مشکلات ناشی از کرونا در فضای همدلی و وحدت مرتفع شد

خبر

عدم برنامه ریزی
 مشکل اول وزارت ورزش 

سیروس جعفری
کارشناس ورزش

»ورزش« را ضرورتی میان بخشی دانسته اند که بسیاری از 
شاخه های بسیار مهم اجتماعی از طریق آن با یکدیگر پیوند 

خورده اند 
سلامت جسم، سلامت روح، نشاط ملی، هیجان ملی، وفاق 
ملی، اتحاد ملی همه و همه از نتایج پربار در ورزش است. بالا 
رفتن تولید در انواع کارهای مفید اجتماعی، ازدیاد بهره وری 
در بالاترین سطوح کلان ملی همه و همه از آثار و پیامدهای 

مثبت ورزش هستند.
تاثیر ورزش در صنایع کوناگون که باید ملزومات و ضروریات 
نام »صنعت  به  ای  اندازی چرخه  راه  فراهم کند  را  ورزش 

ورزش« است تا منافع استراتژیک ورزش را مهیا سازد.
اقتصادی که با رونق ورزش شکل گرفته و شاخ و برگ پیدا 
می کند و سودی که سرمایه گذاری در ورزش عاید سرمایه 
گذار می کند. هزینه های کمتر برای اداره جامعه ورزشکار و 
حتی ورزش دوست هزینه هایی به مراتب کمتر برای مقابله با 
هنجارشکنی در جامعه است که ورزش را یک ضرورت و یک 
واجب اجتماعی و فرهنگی باور کرده و به آن ها تن داده. برای 
ورزش هزاران هزار خاصیت می توان تعریف کرد؛ با ورزش می 
توان هزار بخش جدا از هم اجتماعی را به هم متصل کرد؛ 

ورزش این است اما مشکلاتی هم دارد.
مشکل ورزش بدون رودربایستی باید گفت نه کمبود امکانات 
است و نه کمبود پول و نه حتی کمبود نیروی ماهر انسانی 
و نه فقدان و کمبود بینش علمی و... مسئله ورزش براساس 

مطالعات کاملا کارشناسی شده »برنامه گریزی« است.
ورزش ما در همه این سال ها استعدادهای بسیاری داشته، 
امکانات حداقلی داشته و عشق و علاقه داشته اما برنامه 
نداشته است. باید ورزش را برنامه مدار پیش برد نه برنامه 
گریز و برنامه ندار. برنامه را هم نباید یک تقویم زمانی و یک 
روزمرگی روی کاغذ آمده و پیش بینی شده تلقی کرد. برنامه 
یعنی شناخت آنچه که داریم و استفاده از همه عوامل موجود 
درجهت هدفی که پیش روی خود داریم. برنامه یعنی از خواب 
بیدار شدن مسئولان ورزش، یعنی هرچیز  را در جای خودش 
دیدن، یعنی هم پیوند بودن و لایه های متصل به آن را اعتلا 

بخشیدن.
برای دستگاه ورزش با تمام بحران های پیش رو این واقعیت 
محرز است که صنعت ورزش یعنی فراهم آوردن زمینه پرورش 
قهرمانان بیشتر. تکنیکی تر، قوی تر و اخلاق مدارتر که هم به 
قدرت جسم و بهبود بخشیدن به تکنیک خود مشغولند و هم 

به تهذیب روح و تزکیه نفس می پردازند...

مدیرعامل ستاد دیه کشور گفت: رهبر معظم انقلاب به 
سنت هر ساله به منظور حمایت از زندانیان جرایم غیرعمد 
مبلغی معادل ۴۵۰ میلیون تومان به ستاد دیه اهدا داشتند.
کشور،  دیه  ستاد  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
سید اسدالله جولایی با اعلام این خبر اظهار کرد: به دلیل 
پیشگیری از شیوع ویروس کرونا در رمضان امسال اگرچه 
توفیق برپایی جشن های گلریزان را نداشتیم اما با این وجود 
خیرین خداجو از وضعیت نزدیک به ۶ هزار محکوم غیرعمد 
غافل نبوده و در قالب آیین های مجازی همیار این مجموعه 
بوده اند، رهبر انقلاب نیز به رسم هر ساله خودشان با اهدای 
مبلغی بالغ بر ۴۵۰ میلیون تومان چراغ این سنت حسنه را 

روشن فرمودند.

آزادی ۷۰۰ زندانی غیرعمد با کمک  ۲.۵ میلیاردی رهبر 
معظم انقلاب

وی ادامه داد: طبق گزارش معاونت مالی ستاد دیه معظم له 
در دهه اخیر با اهدای مبلغ ۲ میلیارد و ۵۶۳ تومان زمینه 
آزادی بیش از هفتصد زندانی بدهکار مالی و محکوم به 

پرداخت دیه ناشی از تصادفات رانندگی را فراهم کرده  اند.

جولایی گفت: افزون بر مبالغ اهدایی ویژه ماه مبارک رمضان، 
زندانیان جرایم غیرعمد در سفرهای استانی ایشان هم بی بهره 
نبوده و برای نمونه با کمک پنج میلیارد تومانی معظم له در 
سفر استانی به کرمانشاه تعداد ۲۴۰ محبوس غیرعمد و با 
اهدای مبلغ یک میلیارد تومانی  خودشان در سفر به بجنورد 

زمینه آزادی ۱۲۵ بدهکار عائله مند را فراهم کرده اند.
وی اظهار کرد: قابل توجه این که از فروردین سال ۹۵ نیز به 
مناسبت میلاد امام جواد علیه السلام علاوه بر حمایت های 
معنوی رهبر فرزانه انقلاب به ستاد دیه، پرداخت مبالغ 
خیرین جهت تأمین بخشی از بدهی زندانیان جرائم غیرعمد 
نیز در بخش پرداخت وجوهات شرعی پایگاه اطلاع رسانی 
دفتر رهبری فعال و از این طریق تا به امروز هم جمع 
کثیری از بند رهایی یافته و به آغوش گرم خانواده های 

خویش بازگشته اند.
مدیرعامل ستاد دیه کشور افزود: اقدامی که بر اساس آن 
اینترنتی    آدرس  به  مراجعه  با  می توانند  عزیز  هموطنان 
تبرعات  دیگر  یا  فطریه  زکات  وجوهات   www.leader.ir
شرعی مورد نظر خود را برای استخلاص مددجویان این نهاد 

حمایتی اختصاص دهند.

خبر اول

کرونا در ایران

کمک ۴۵۰ میلیون تومانی رهبر معظم انقلاب
 به زندانیان غیرعمد

سرمقاله

  ببینید  
سالروز شهادت استاد مرتضی مطهری
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امام جمعه فردیس پیشرفت فیزیکی مصلای در حال 
ساخت این شهر را ۴۰ درصد دانست، افزود: کمبود منابع 
مالی از جمله دلایل به تعویق افتادن روند ساخت این 

پروژه بود.
حجت الاسلام علی اکبر  ایمانی روز گذشته در بازدید 
جمعی از مسئولان از روند ساخت مصلای شهر فردیس 
افزود: مصلای فردیس در ۲ طبقه که هر طبقه آن ۴ هزار 
و ۲۵۰ متر ساخته  می شود یک طبقه از آن برای فرهنگ 
سرا، درمانگاه، دفتر امام جمعه و غیره تعبیه شده و طبقه 

دوم آن شبستان است.
وی با بیان اینکه شبستان مصلای فردیس با ۱۶ ستون 
جانبی ساخته شده است و داخل آن ستونی ندارد، گفت: 
این مصلا پروژه ای منحصر به فرد در کشور خواهد بود 

و در طراحی این پروژه سعی شده از معماری اسلامی و 
ایرانی استفاده شود.

سال گذشته شورای شهر فردیس ۲ میلیارد تومان اعتبار 
برای تکمیل مصلای فردیس اختصاص دادند و در سال 
کردند  بینی  پیش  بودجه  تومان  میلیارد  پنج  نیز   ۹۹
امیدوارم قرارداد با پیمانکار منعقد تا بتوان این بودجه 

جذب شود.
وی گفت: امیدوارم با حضور و بازدید معاون عمرانی 
استانداری البرز از این پروژه و برنامه ای که ارائه کردند 
در سال ۹۹ گام اساسی در سرعت بخشیدن به این پروژه 

بردارند حداقل فاز اول این مصلای تکمیل شود.
امام جمعه فردیس گفت: در حال حاضر مصلای امام 
خمینی )ره( فردیس که نماز جمعه در آن اقامه می شود 

اعیان مصلا به شهرداری فروخته شد و هزینه آن برای 
مصلای در حال احداث صرف شد.

ایمانی افزود: تاکنون حدود ۱۰ میلیارد تومان برای مصلای 
فردیس هزینه شده است حدود پنج سال شورای اسلامی 
شهر کرج سالانه ۵۰۰ میلیون تومان برای مصلای فردیس 

مصوب می کرد و میلگرد تحویل می داد.
وی خاطرنشان کرد: انتظار می رود که هر چه سریعتر 
مسئولان برای تکمیل این مصلی مساعدت کنند زیرا اگر 

این پروژه نیمه کاره رها شود فرسوده می شود.
امام جمعه فردیس گفت: با تکمیل و بهره برداری از 
مصلای فردیس علاوه بر اینکه می توان در آن اقامه 
نماز جمعه در آن برگزار شود و در زمان بحران و حوادث 

غیرمترقبه می توان به عنوان پناهگاه برای مردم باشد.

»امام جمعه فردیس«: 

مصلای فردیس پروژه منحصر به فردی در کشور خواهد بود

اجتماعی

ربع قرن پیش در چنین روزی؛
آیت الله هاشمی: کارگران پشتیبانان 

با ارزش اقتصاد کشورند
رئیس جمهور گفت: کارگران پشتیبانان با ارزش اقتصاد 

کشورند.
آقای هاشمی رفسنجانی، رئیس جمهوری امروز در جمع 
هزاران تن از کارگران کشور گفت: کارگران امروز پشتیبانان 

بسیار با ارزشی برای حرکت اقتصادی کشور هستند.
وی گفت: کارگران کشور با فعالیت های تولیدی خود یکی از 
نیروهای موثر جامعه برای خنثی کردن فشارهای اقتصادی 

دشمنان علیه جمهوری اسلامی ایران به شمار می روند.
رئیس جمهوری در این مراسم که در ششمین روز هفته 
کارگر و به منظور تجلیل از مقام کارگران برگزارشدس بر 
احقاق  و  اجتماعی  عدالت  به  رسیدن  برای  دولت  تلاش 

حقوق حقه کارگران تاکید کرد.
هاشمی رفسنجانی گفت: این قشر زحمتکش که در گذشته 
معمولا حقوقشان توسط کارفرما غصب می شد امروز به 
برکت انقلاب اسلامی و در سایه همت خود به وضعیت 

بهتری دست یافته اند.
وی افزود: ماسعی کردیم به دور از شعار و جنجال نقاط 
ضعف سیستم کارگری جامعه را برطرف کنیم تا کارگران را 

به صورت قانونمند و پایدار مورد حمایت قرار دهیم.
وی گفت: پس از پیروزی انقلاب ما هرقدر که برای تامین 
حقوق کارگران تلاش کرده ایم به همان میزان به اهداف 

متعالی انقلاب خود نزدیک تر شده ایم.
رئیس جمهوری ضرورت اموزش نیروی کار جامعه را یادآور 
شد و افزود: آموزش نیروی کارگران علاوه بر بهبود زندگی 
شخصی آن ها موجب افزایش بهره وری در جامعه می 

شود.
رفسنجانی گفت: با برنامه هایی که در سال های اخیر از 
سوی وزارت کار و امور اجتماعی در زمینه آموزش کارگران 
اجرا شده تحول مهمی در اقتصاد کلان کشور به وجود آمده 

است.
وی گفت: در طول برنامه پنج ساله اول توسعه بیش از یک 
میلیون و 400 هزار نفر از کارگران کشور آموزش های فنی و 

حرفه ای دیده اند.
رئیس جمهوری از کارگران خواست با رعایت صرفه جویی 
و آینده نگری در کار خود به بالا رفتن بهره وری در کشور 

کمک کنند.
گفت:  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس 
رسیدگی به وضعیت حقوقی کارگران یکی از برنامه های 
زمینه گامهای  دراین  اخیر  در سالهای  بودکه  مهم دولت 
خوبی برداشته شده و هم اکنون معدل حقوقی کارگران از 

کارمندان نیز بالاتراست.
وی سهیم کردن کارگران در واحدهای تولیدی را یکی دیگر 
از سیاست های نظام اسلامی خواند که در حال حاضر در 

دست اجراست.
رئیس جمهوری همچنین از حمایت های کارگران از دولت 
و نظام جمهوری اسلامی در شرایط مختلف به ویژه در دوران 

دفاع مقدس قدردانی کرد.
وی گفت: شما کارگران امتحان خوبی در دوران جنگ و 
بازسازی دادید و از این آزمایش های بزرگ سربلند بیرون 

آمدید.

ظاهرا رفتارهای پسندیده مدیریتی و سخنان سنجیده و 
ارزشمند استاندار ِ»عزیز« که چندی است شروع شده با 
قدرت در حال ادامه یافتن است و ما را هم که از برخی 
از رفتارها و اقدامات ایشان به خصوص در باب عزل و 
نصب ها در سطوح مدیریتی استان به فغان آورده بود و 
انتقاداتی بدان وارد کرده بودیم )همچنان هم داریم(، به 
صرافت نرمش در مقابل این دلبری ها و دل انگیزی ها 
واداشته و باعث شده بر سنت »مخلص لسان حق« بودنمان 
از آنچه بر حق و به حق باشد تعریف و تمجید کنیم و صد 
البته خوشحالیم که ایشان بر صراطی حرکت می کنند که 
منتقدان خود را هم به صرافت ستایش از عملکردهایش 
انداخته و مسیری را می رود که امروز ما با گردنی افراشته 
می توانیم از چنین استاندار واقعا عزیزی تعریف و تمجید 
کنیم. از به کارگیری جوانان بومی و متخصص در پست 
های مدیریتی تا گماردن یک مدیری مدبر و توانمند در 
راس دانشگاه علوم پزشکی البرز و حمایت همه جانبه از 

وی که به یک معجزه مدیریتی انجامید و استان البرز را که 
در کانون خطر همه گیری کرونا و حتی فاجعه کرونایی قرار 
داشت به یک استان نسبتا سفید در بحبوحه پاندمی کرونا 
تبدیل کرد و همه و همه نشان از این دارد که حالا استاندار 
عزیز ما به پختگی و با تجربه بیشتر در مسیر بزرگی و تعالی 
استان و به طبع کمک به همه ملت ایران گام برمی دارد. 
اما بعد از همه این ها روز گذشته اتفاق زیبایی در همین 
راستا رقم خورد و سخنان کم نظیری از ساحت استاندار 
»عزیز«مان صادر شد که حیف دیدیم با توجه به وجهه ملی 
این سخنان آن را منعکس نکنیم و بر دست نگیریم و بر 

چشم نناشنیم.
استاندار خوب و »عزیز«ِ ما امروز در دیدار اعضای شوراهای 
از  پس  شوراها«  ملی  »روز  مناسبت  به  استان  اسلامی 
تبریک حلول ماه رمضان و تاکید بر عدم دخالت در کار 
شوراها و تشریح برنامه های استانی خود گفته است:»اهل 
هر کجای کشور که باشیم به سرنوشت جای جای این 
البرز در سطح ملی خدمات  مرز و بوم تعصب داریم و 
ارائه می دهد.« احسنت! درود بر شان و شخصیت ملی 
به  کردی.  سرافرازمان  مریزاد؛  دست  ات،  فرهیختگی  و 
از  واقع چنین سخنانی آن هم در زمانه ای که کسری 
استانداران، نمایندگان مجلس و برخی دیگر از مسئولان 
کشور متاسفانه به بلیه »قوم گرایی« آلوده و آغشته هستند 
یک شاهکار است و نشان از هویت ملی و شناخت مفاهیم 

گران سنگ ایران شهری از سوی شما دارد.
واقعا به وجد آمدیم وقتی این سخنان کم نظیر و ملی 
را از شما شنیدیم و امیدواریم که هم سنگ و هم تراز 
با این سخنان عمل کنید و به واقع نمونه ای یگانه از 
استانداری در تعاریف ملی و میهنی باشید، به خصوص 
اینکه البرز به عنوان استانی تشکیل شده از همه اقوام که 
به درستی از سوی مقام معظم رهبری، »ایران کوچک« 
نامیده شده باید هم چنین استانداری در این تراز از فهم 
ملی داشته باشد و بدانید ما هم با هر آنچه در توانمان 
باشد در این راه ارزشمند که شما می روید همراهتان 
خواهیم بود و تا مادامی که اینچنین بر صراط خدمت 
و جهاد برای ملت ایران و مردم البرز گام بر دارید، هر 
حمایتی از شما یا هر شخصیت ملی دیگری را بر خود 

فرضی ملی و  قطعی می دانیم.

»البرز« چه خبر؟ 

...و اینک »عزیز« ملت!

دیدار  در  امروز  ما  »عزیزِ«  و  خوب  استاندار 
اعضای شوراهای اسلامی استان به مناسبت 
ماه  حلول  تبریک  از  پس  ملی شوراها«  »روز 
رمضان و تاکید بر عدم دخالت در کار شوراها 
گفته  خود  استانی  های  برنامه  تشریح  و 
به  باشیم  که  کشور  کجای  هر  است:»اهل 
تعصب  بوم  و  مرز  این  جای  جای  سرنوشت 
داریم و البرز در سطح ملی خدمات ارائه می 
دهد.« احسنت! درود بر شان و شخصیت ملی 
سرافرازمان  مریزاد؛  دست  ات،  فرهیختگی  و 
کردی. به واقع چنین سخنانی آن هم در زمانه 
ای که کسری از استانداران، نمایندگان مجلس و 
برخی دیگر از مسئولان کشور متاسفانه به بلیه 
»قوم گرایی« آلوده و آغشته هستند یک شاهکار 
است و نشان از هویت ملی و شناخت مفاهیم 

گران سنگ ایران شهری از سوی شما دارد.

نوستالژی

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول

»علی اکبر مختاری« خبر داد: صدور حکم ۱۸ متخلف ارزی البرز
مدیر کل تعزیرات حکومتی البرز از صدور حکم ۱۸ متخلف 
ارزی به مبلغ یک هزارو ۵۵۴ میلیارد و ۵۲۵ میلیون و ۲۰۶ 

هزار ریال دراین استان خبرداد.
علی اکبر مختاری روز گذشته با اعلام این خبر اظهار داشت: 
این متخلفان اقدام  به افتتاح اعتبارات اسنادی کرده و با 
توجه دریافت ارز به نرخ دولتی و تعهد به واردات کالای 

خاص به علت عدم ارائه اسناد و برگ های ترخیص مرتکب 
خروج ارز از کشور شدند.

وی اضافه کرد: ارز های دریافت شده شامل ۱۵ میلیارد و ۹۲۳ 
میلیون و ۲۹۵ هزارو ۶۰۷ وون کره، ۲۱۵میلیون و ۹۳۲هزارو 
۴۷۷ درهم، ۱۷ میلیون و ۶۳۷ هزارو ۱۸ یورو، ۱۵میلیون 
روبل روسیه، ۳۰ میلیون و ۱۴۶ هزارو ۹۴ لیر ترکیه، ۱۹ 

یوان چین، ۹۰۲ هزارروپیه و  میلیون و ۴۲۳هزارو ۶۴۶ 
۴۰۸هزارو ۴۸۰ یوان چین بوده است.

مختاری افزود: پس از وصول گزارش از بانک های شاکی دائر 
بر عدم ایفای تعهد کنندگان در قبال دریافت ارز و خدمات 
دولتی، این ۱۸ متخلف علاوه بر تعلیق کارت بازرگانی به 
استرداد کل ارز های فوق الذکربه سیستم بانکی کشور شدند.
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اقتصادی

»رئیس قوه قضائیه« تاکید کرد: 
لزوم تجدیدنظر در خصوصی سازی 

و واگذاری ها
رئیس قوه قضائیه بر لزوم تجدیدنظر در نظام خصوصی سازی 
تاکید کرد و گفت: مشکلات واگذاری ها که  و واگذاری ها 
اعتراض تولیدکننده ها و کارگران را برانگیخته، باید با همکاری 
دولت و هیات  ویژه ساماندهی واگذاری ها که اخیرا از سوی 
مجلس تشکیل شده، رفع و روند خصوصی سازی از شکل 

سابق خارج شود.
رئیس قوه قضائیه با تأکید بر لزوم توانمندسازی کارخانه ها 
پس از واگذاری به بخش خصوص خاطرنشان کرد: منظور از 
خصوصی سازی، رهاسازی شرکت های دولتی پس از واگذاری 
نیست و برای رهایی این بخش از مشکلات، باید آن ها را 
در مسایل کارگری، تسهیلات بانکی، بازاریابی و توزیع کالا 

کمک کنیم.

دستگاه های اداری متصل به قدرت نباید با بخش خصوصی 
رقابت کنند

رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از سخنانش با بیان این که 
نظارت، شفافیت، حساب کِشی و مراقبت بر تولید با کیفیت، 
امر پسندیده ای است، در عین حال بر لزوم پرهیز شرکت های 
بزرگ دولتی و دستگاه های اداری متصل به قدرت از رقابت با 

بخش خصوصی تأکید کرد.

لزوم تجدید نظر در نظام خصوصی سازی و واگذاری ها

و  خصوصی سازی  نظام  در  نظر  تجدید  لزوم  بر  رئیسی 
واگذاری ها تاکید کرد و گفت که مشکلات واگذاری ها که 
اعتراض تولیدکننده ها و کارگران را برانگیخته، باید با همکاری 
دولت و هیات  ویژه ساماندهی واگذاری ها که اخیرا از سوی 
مجلس تشکیل شده، برطرف و روند خصوصی سازی از شکل 

سابق خارج شود.
رئیس قوه قضائیه در این خصوص به سفر استانی خود به 
اراک که تیر ماه سال گذشته صورت گرفت اشاره کرد و یادآور 
شد: در ابتدای این سفر و با حضور مسئولان مختلف محلی، 
نشستی با کارگران داشته و حرف های این قشر را شنیدم و 
همه اظهارات حاکی از آن بود که خصوصی سازی به درستی 
انجام نشده و مشکلات جدی برای مردم و کارگران و تولید 

ایجاد کرده است.

مأموریت سازمان بازرسی کل کشور برای بررسی 
مشکلات کارگران

رئیسی همچنین با تأکید بر اینکه مسأله معیشت و حقوق 
کارگران باید بسیار محترم شمرده شود، به سازمان بازرسی کل 
کشور ماموریت دارد ظرف مدت 10 روز با همفکری کارگران و 
شورایعالی کار گزارش جامعی از نظام مسائل و مشکلات حوزه 

کارگری تهیه کند تا برای حل آن ها چاره اندیشی شود.

نمونه رایگان و یا خیلی خیلی ارزان

از این روش لوازم آرایشی ها در کشورمان خوب استفاده 
می کنند، نمونه های رایگان در داروخانه ها و مراکز خرید 
ارائه می کنند تا شما با محصول و کیفیت آن آشنا شوید. 
حال ببینیم راهکار آن را در کسب و کارهای کوچک چگونه 
از  دارید. یکی  است. فرض کنید شما شیرینی فروشی 
بهترین روش هایی که توصیه می کنم حتما امتحان کنید 
این است که در یک روز خاص، مثلا برد تیم ملی والیبال 
از آمریکا و یا صعود تیم ملی فوتبال به جام جهانی، یک 
یا دو مدل شیرینی را رایگان پخش و کاری کنید که افراد 

جمع شوند داخل مغازه شما تا شیرینی رایگان بگیرند.
با این کار باعث می شوید حتی برای یک بار هم که شده 
خیلی از افرادی که با محصول شما آشنا نبوده اند و قصد 
خرید از شما را هم  نداشته اند، با انواع شیرینی های شما 
و کیفیت آن ها آشنا شوند و شما احساس صمیمیت بین 
شیرینی فروشی خود و مردم ایجاد می کنید، که این روی 
روند رشد شما تأثیرگذار خواهد بود. نکته مهم تر اینکه 
مطمئن باشید در همان روز از شیرینی هایی که رایگان 
نیست توسط همان مردمی که وارد مغازه شما شده اند تا 

شیرینی رایگان دریافت کنند، خرید خواهد شد.
حال شما فرض کنید کسب و کار اینترنتی دارید. سعی 
کنید در یک روز خاص و یا در یک بازه زمانی، یک هدیه 
رایگان )یا خیلی خیلی ارزان( تهیه و برای مخاطبین خود 
ارسال کنید، این هدیه می تواند از محصولات خودتان یا 
این  باشد.  محصولات جانبی در کنار محصولات اصلی 
روش باعث می شود که مخاطبین شما به سایت شما 

اعتماد کنند و با خیال آسوده تصمیم به خرید بگیرند.
اصلا به فکر سود در این مرحله نباشید، چرا که هدف شما 

در این مرحله، جمع آوری مخاطب و مبلّغ کردن آن ها 
است که بتوانند بعدا محصولات شما را تبلیغ کنند. این 
روش ها از نظر شما ممکن است غیرقابل اجرا باشد، چون 
نمی خواهید برای آن هزینه کنید. این را به یاد داشته 
روشن  را  خود  فروش  موتور  می خواهید  اگر  که  باشید 
کنید باید برای آن هزینه کنید و باید برای آن برنامه ریزی 
مناسبی انجام دهید. تمامی این هزینه ها را اگر صحیح 

و درست انجام دهید به زودی به شما بر خواهد گشت.
»آیس پک« در شروع فعالیت خود از روش نمونه رایگان 
استفاده کرد و چون محصولی جدید بود دو راه پیش روی 

خود داشت:

1. یا صبر کند تا بالاخره افرادی وارد این مغازه شوند و این 
بستنی جدید را تست کنند و در این فاصله مجبور باشد 
اجاره بها و هزینه های جانبی مغازه را پرداخت کنند که 

طبیعتا با ضرر همراه بود. 

2. یا اینکه شروع به هزینه و یا بهتر بگویم، سرمایه گزاری 
روی ارائه محصولات خود کند. بدون شک برای استفاده 
از چنین روش هایی حتما با برنامه عمل کنید، تخفیف 
را در زمان مناسب و به فرد مناسب ارائه کنید، بدیهی 
برای  دائما  و  دهید  تخفیف  زیادی  در صورتی که  است 
جذب مشتریانی برای محصولاتتان تخفیف های زیادی 
ارائه کنید، ارزش قیمت محصولات شما از بین می رود و 
مشتریانی که طی ماه ها و سال ها جذب کردید را یک شبه 

از دست خواهید داد.

بازاریابی و فروش قوه قضائیه

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛ 

افزایش سرعت فروش در آغاز کسب و کار 

فروش  امکان  گفت:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
سهام عدالت با موافقت مقام معظم رهبری فراهم 
شده است اما دارندگان این سهام توجه د اشته باشند 
که این سهام ارزشمند است و از فروش شتابزده آن 

خودداری کنند.
»فرهاد دژپسند« روز گذشته در حاشیه جلسه هیات 
دولت درجمع خبرنگاران افزود: یک تحول اساسی هم 
برای دارندگان سهام عدالت و هم برای بازار سرمایه با 
ابلاغیه مقام معظم رهبری صورت گرفت و ایشان با 
درخواست ریاست جمهوری برای آزاد سازی این سهام 

موافقت کردند.
عدالت  دارندگان سهام  اساس  براین  داد:  ادامه  وی 
شورای  تصویب  به  که  ضوابطی  براساس  می توانند 
عالی بورس خواهد رسید سهام خود را مدیریت کنند.

عضو هیات دولت با تقدیر و تشکر از موافقت مقام 
عالی  شورای  به  ایشان  که  لطفی  و  رهبری  معظم 
درواقع  سهام  این  آزادسازی  گفت:  داشتند  بورس 
یک خون تازه ای است که به بازار مورد اقبال مردم 

وسهامداران تزریق شده و این یک تحول است.
در  البته  داد:  ادامه  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
عدالت وضعیت  دارندگان سهام  برخی  که  شرایطی 
بیماری  اقتصادی  آثار  خاطر  به  مناسبی  اقتصادی 
کرونا ندارند و این موضوع وضعیت متفاوتی برای آن 
ها ایجاد کرده با این کار می توانند به درستی سهامی 
را که در اختیار دارند مدیریت کنند و با دستورالعملی 
که به زودی تدوین خواهد شد، برخی از سهام خود را 

به فروش برسانند.
دژپسند گفت: توصیه من این است که تا می توانند 

به  از فروش آن  را خود مدیریت کرده و  این سهام 
صورت فوری و شتاب زده خودداری کنند.

وی ادامه داد: دارندگان سهام عدالت به این نکته توجه 
کنند که الان ممکن است تعدادی افراد سود جو برای 
خرید این سهام وارد میدان شوند و از اطلاعاتی که هنوز 
کامل نشده درباره ارزش سهام سوء استفاده کنند و قیمتی 
بسیار پایین تر از ارزش واقعی سهام نسبت به خرید این 
اوراق اقدام کنند که خطر ناک است و بایددارندگان سهام 

دقت کنند زیرا این سهام ارزشمند است.
خواهند  نوسان  بورسی  سهام  ارزش  افزود:  دژپسند 
داشت اما این نوسان مدیریت خواهد شدتا زیاد نشود 
عدالت  سهام  درسبد  که  هایی  شرکت  خصوص  به 
هستند از شرکت های معتبر و قوی هستند بنابراین 

این سهام ارزش تاریخی دارد .
سهام  عدالت  سهام  اینکه  بیان  با  اقتصاد  وزیر 
ارزشمندی است و به مرور درباره جزئیات اطلاع رسانی 
سهامدار  که  این  ساخت:   خاطرنشان  کرد،  خواهیم 
خودش مدیریت کند یا به شرکت واگذار کند بستگی 
به خودش دارد اما توصیه من به مردم این است که  
به اطلاع رسانی هم توجه کنند و از فروش فوری و 

شتابزده جلوگیری کنند.
وی در پایان تاکید کرد: با این ابلاغیه رهبری تحول 
اساسی در دارایی افراد انجام می شود که حدود پنجاه 
میلیون نفر را دربر می گیرد و ارزش بازار سرمایه هم 
افزایش می یابد و برای همه کسانی که می خواهد 
این  بیاورند هم  بازار سرمایه  به  را  سهام خرد خود 
یک نوید ارزشمند است و فضای نشاط آوری را پدید 

می آورد.

»فرهاد دژپسند« مطرح کرد: 

جلوگیری از فروش شتابزده دارندگان سهام عدالت

دولت و اقتصاد

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه



پنج شنبه 11 اردیبهشت 99 -  شماره  465

روزنامه

5

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

آلودگی های شیمیایی؛ هدیه شوم 
کرونا به محیط زیست

راه های جایگزین برای ضدعفونی فضاهای شهری

»مهدی حاجی قاسمی« خبر داد:
آغاز عملیات ریل گذاری متروی کرج

 همزمان با عید فطر 

نماهای یک دست برای ساختمان های تهران

به گفته رئیس کمیسیون عمران و ترافیک شهری شورای 
اسلامی شهر کرج همزمان با عید فطر، عملیات ریل گذاری 

متروی کرج نیز آغاز خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مهدی حاجی قاسمی همراه 
با تعدادی از شورای شهر طی بازدیدی از روند پیشرفت 
فیزیکی خط 2 قطار شهری، گفت: در حال حاضر مهم ترین 
اولویت شهرکرج بهره برداری از پروژه قطار شهری تا پایان 

سال جاری است.
دبیر اول شورای اسلامی شهر کرج گفت: همزمان با عید 
سعید فطر عملیات ریل گذاری قطار شهری کرج با حضور 

مسئولان کشوری آغاز می شود.
رئیس کمیسیون عمران و ترافیک شهری شورای اسلامی 
پاک،  حمل ونقل  سیستم  یک  مترو  گفت:  کرج،  شهر 
ایمن و سریع است و علاج مشکلات عدیده ترافیکی و 
زیست محیطی شهر کرج است که راه اندازی این پروژه مهم 

و سرنوشت ساز خدمت بزرگی به شهروندان کرجی است.
او گفت: وضعیت ناوگان حمل و نقل عمومی در کلانشهر 
و  ترافیک  بر  این موضوع  و  نیست  کرج رضایت بخش 

آلودگی در سطح شهر دامن می زند.
حاجی قاسمی گفت: عملیات ساخت خط ۲ قطار شهری 
کرج با استفاده از اعتبارات ملی و مدیریت شهری کرج 
به طول ۲۷ کیلومتر از سال ۸۵ آغاز شد که تحریم ها 
مدیریت  درآمدهای  کاهش  و  دولت  مالی  مشکلات  و 
شهری سبب کندی تکمیل آن شد که خوشبختانه  در طول 
دوره پنجم شورای اسلامی شهر کرج این پروژه 41 درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است.
او با بیان اینکه عملیات احداث خط ۲ قطار شهری کرج 

از آغاز تاکنون ۱۵ کیلومتر از تونل این خط حفاری شده 
است، بیان کرد: خوشبختانه تاکنون با حمایت های شورای 
شهر و شهردار برای جذب کمک های دولتی، تهاتر اراضی و 
اوراق مشارکت دقت نظر لازم  شده و نگرانی از این حیث 

وجود ندارد.
حاجی قاسمی گفت: اعضای شورای اسلامی شهر کرج در 
دور پنجم این شورا، به صورت جدی با پروژه خط 2 قطار 
شهری کرج در تعاملی سازنده بودند و با تمام جدیت سعی 
 F .K در راه اندازی و اولویت بهره برداری دو خط ایستگاه

در چهل و پنج متری گلشهر و چهارراه طالقانی هستند.
رئیس کمیسیون عمران و ترافیک شهری شورای اسلامی 
با  تا  دارد  ادامه  پروژه  پیشرفت  روند  گفت:  کرج  شهر 
همکاری شورا و شهرداری بتوان مشکلات و موانع بهره 
برداری را حل نمود و مردم عزیز را از نعمت پروژه قطار 

شهری بهره مند کرد.

سند راهنمای بررسی نماهای ساختمانی توسط معاون 
شهرسازی و معماری شهرداری تهران ابلاغ شد.

آنلاین،  از همشهری  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
عبدالرضا گلپایگانی با اعلام این خبر گفت: با توجه به اینکه 
فعالیت کمیته های نمای مناطق ۲۲ گانه شهرداری تهران، 
پنجمین سال  فعالیت خود را پشت سرگذاشته اند، ایجاد 
نما و طراحان  اعضای کمیته های  بین  ادبیات مشترک 
نماهای ساختمانی یکی از نیازهای اساسی بود که برای 
رسیدن به این هدف، راهنمای بررسی نماهای ساختمانی 

در کمیته های نمای شهرداری تهران تدوین شد.
تسهیل  و  دانش افزایی  هدف  با  که  سند  این  افزود:  او 

در روند تأیید پرونده های ارسالی تهیه شده است، جهت 
استفاده کنشگران این حوزه ابلاغ شد.

معاون شهردار تهران بیان کرد: گرچه استفاده از این سند 
خصوص  در  یکدست  تصمیم گیری  به  منجر  نمی تواند 
نماهای ساختمانی بشود، اما می تواند زمینه ساز یکدست 
شدن تصمیم گیری اعضای کمیته های نمای مناطق ۲۲ 

گانه باشد.
مناطق  پرتال  در  بارگذاری  طریق  از  سند  این  محتوای 
اعضای  کلیه  اطلاع  به  فشرده  لوح  انتشار  یا  شهرداری 
کمیته های نما، طراحان، مالکان، متقاضیان و مراجعان 

رسانده می شود.

مصرف بی رویه آب، افزایش کاربرد شوینده های آلاینده 
محیط زیست و افزایش مصرف پلاستیک ها از مشکلات 

ناشی از کرونا برای محیط زیست برشمرده می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، شینا انصاری؛ مدیرکل محیط 
تأثیر  درباره  تهران  شهرداری  پایدار  توسعه  و  زیست 
بیماری کرونا بر محیط زیست گفت: اغلب گفته می شود 
که کرونا به دلیل کاهش سفرهای هوایی و زمینی به 
سود محیط زیست است و گزارش هایی در جهان منتشر 
شد که از کاهش آلاینده های هوا و گازهای گلخانه ای، 
این دست خبر  از  مواردی  و  نسبی حیوانات  آرامش 

می دهد.
صرف نظر از اینکه اکنون فعالیت ها و ترددها تقریباً به 
وضعیت عادی برگشته و همین تنفس طبیعت هم 
که موجب خوشحالی دوست داران محیط زیست شده 
تنفسی ناپایدار و موقت بوده، شرایط کنونی متأثر از کرونا 
مشکلات بسیاری برای محیط زیست ایجاد کرده است.

او توضیح داد: کارهای مختلفی که در شرایط متأثر از 
اثرات  بر محیط زیست  انجام می شود  بیماری کرونا 
منفی می گذارند. یکی از این موارد، مصرف بیش از اندازه 
آب است. اگرچه امسال و پارسال بارش های مناسبی 
داشتیم اما نباید فراموش کرد که این بارش ها مقطعی 

است و کشور ما مجموعاً سرزمین کم آبی است.
و  شوینده ها  از  استفاده  افزایش  افزود:  انصاری 
عمده  است.  مشکلات  از  دیگر  یکی  شیمیایی  مواد 
همان  یا  و  ژاول  آب  از  خانگی  ضدعفونی کننده های 
وایتکس و مواد بر پایه الکل هستند که مشکل بیشتر در 
مواد کلره یعنی آب ژاول است که آلاینده آلی پایدار است 

و منجر به آلودگی آب و خاک می شود.
او تأکید کرد: نکته مهم در استفاده از مواد ضدعفونی 
کننده شیمیایی این است که ضمن توجه به ملاحظات 
باید در محیط های بسته غلظت های مجاز و  ایمنی 
توصیه شده را رعایت کرد تا از آسیب به محیط زیست 

جلوگیری شود.
را  پلاستیکی  از محصولات  استفاده  افزایش  انصاری 
با کرونا دانست و گفت:  مشکل دیگر شرایط مرتبط 
مردم این روزها از دستکش و محصولات پلاستیکی 
بیشتر استفاده می کنند. مصوباتی در دولت و شهرداری 
برای کاهش مصرف ظروف یکبار مصرف و بطری های 
پلاستیکی وجود داشت، اما در حال حاضر اولویت رعایت 

موازین بهداشتی، این مصوبات را تحت الشعاع قرار 
داده است. اینها عواقب منفی کرونا برای محیط زیست 
است و در شرایط همه گیری به هر حال برخی اقدام ها 
برای حفظ سلامت جامعه باید انجام شود اما می توان 
محیطی  زیست  تبعات  کاهش  برای  را  ملاحظاتی 

اقدامات در نظر گرفت.
او گفت: می توان از مصرف بی رویه آب و شوینده ها 
پرهیز کرد یا از شوینده های جایگزین با مخاطرات کمتر 
استفاده کرد و در حوزه پلاستیک هم مهمترین کمک 
شهروندان به محیط زیست استفاده کمتر از محصولات 
پلاستیکی، کاهش تولید پسماند و کمک به تفکیک 

زباله های خشک و تر خواهد بود.

راه های جایگزین برای ضدعفونی فضاهای شهری

مدیرکل محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری تهران در 
این باره گفت: خوشبختانه در شهرداری تهران از آب ژاول 
و وایتکس، برای ضدعفونی فضاهای شهری استفاده 
نمی شود و از آب اکسیژنه استفاده می شود که به دلیل 
فرّار بودن تبعات به مراتب کمتری برای محیط زیست 
دارد. همچنین در شهرداری تهران دستورالعمل محیط 
زیستی مواد ضدعفونی کننده تهیه شد و در ویرایش 
اول این دستورالعمل ملاحظات مربوط به ضدعفونی 
کننده هایی که در رابطه با کرونا مصرف می شوند ابلاغ 

شد.
انصاری توضیح داد: در این ویرایش آمده که چه موادی 
را می توان به کار برد، با چه غلظتی باید استفاده شود، 
حدود مجاز آن چقدر است و در چه محلی می توان هر 
کدام را به کار برد چرا که برای پاکسازی محیط های 
داخلی و سطوح پر تماس شرایط متفاوتی از فضاها و 
المان های شهری مثل وسایل بازی و ورزشی، مخازن 

زباله و غیره حاکم است.
او گفت: این دستورالعمل از طریق کمیته محیط زیست 
مجمع کلانشهرها به شهرهای دیگر هم ارائه شد که 
می تواند به عنوان راهنما مد نظر قرار بگیرد. تفاوت مهم 
این دستورالعمل با موارد مشابه قبلی در آن است که 
تاکنون صرفا الزامات بهداشتی و ایمنی لحاظ می شد 
اما در این دستورالعمل ملاحظات مرتبط با مخاطرات 
و آلودگی های محیط زیست، حیوانات شهری و گیاهان 

نیز لحاظ شده است.

اختصاصیگزارش

شهری

پایتخت نشینان
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سینما را وِلشِ کن... 

زنده باد نفت!
»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛ 

اکران های آنلاین به فیلم کوتاه هم رسید
بلیت طلا 3 هزار تومان گران تر از خروج!

فیلم کوتاه »مگرالن« به کارگردانی مریم زارعی در روزهای 
قرنطینه به صورت آنلاین نمایش داده می شود.

فیلم کوتاه مَگرالِن به کارگردانی و تهیه کنندگی مریم زارعی 
و نویسندگی پیام سعیدی از جمعه ۱۲ اردیبهشت ماه تا ۱۱ 
خرداد سال جاری به مدت یک ماه در سایت و اپلیکیشن 

وُدیو به صورت آنلاین نمایش داده خواهد شد.
مگرالن بیش از ۱۰ حضور در جشنواره ای معتبر داخلی و بین 
المللی از جمله برلیناله، ادمونتون، اودنسه، شارجه، مالتا و 
... را در کارنامه خود دارد و همچنین جوایزی از جمله جایزه 
شوالیه طلایی جشنواره مالتا و تندیس بخش یونیسف 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران را کسب کرده است.

یک  در  که  می کند  روایت  را  خانواده ای  داستان  مگرالن 
قبرستان ماشین زندگی می کنند. دختر کوچک خانواده که 
نابیناست به همراه برادر بزرگترش در قبرستان ماشین ها 
را  روزهایشان  آن  در  که  اند  ساخته  خود  برای  ماشینی 
می گذرانند. اتفاقی باعث برهم خوردن نظم متزلزل خانواده 

می شود.
آتنا سلیمانی، رزمریم کاظمی، طاها نجف پور و منصور 

نصیری بازیگران این فیلم کوتاه هستند.
علاقه مندان می توانند جهت تماشای آنلاین این فیلم کوتاه 

به سایت وُدیو به نشانی اینترنتی مراجعه کنند.

بلیت طلا 3 هزار تومان گران تر از خروج!

فیلم سینمایی »طلا« به کارگردانی پرویز شهبازی درحالی تا 
ساعاتی دیگر اکران آنلاین خود را  آغاز خواهد کرد که بلیت 

آن در مقایسه با فیلم »خروج« ۳ هزار تومان گرانتر است.
فیلم سینمایی طلا هفتمین ساخته پرویز شهبازی، از روز 
گذشته چهارشنبه ۱۰ اردیبهشت  ساعت ۲۰ در سینمای 

آنلاین فیلیمو و نماوا اکران شد.
با توجه به شرایط کنونی جامعه، عوامل فیلم مستقل طلا 
به عنوان دومین اکران سینمای آنلاین که توسط بخش 
خصوصی تولید شده است تصمیم گرفتند به منظور حمایت 
روانه  را  فیلم  این  کرونا   با  فرهنگی  مبارزه  و   مردم  از 

پلتفرم های وی اودی کنند.
همزمان رامبد جوان یکی از تهیه کنندگان این فیلم نیز 
با دعوت از مخاطبان برای تماشای قانونی طلا با انتشار 
ویدیویی از مردم خواست: »در ایام قرنطینه در خانه بمانید و 
با خرید اولین فیلم خصوصی اکران شده در سینمای آنلاین 

کمک کنید این صنعت شکل بگیرد و جلو رود.
مخاطبان سینمای آنلاین می توانند طلا هفتمین ساخته 

تا هشت  و  تومان  هزار  پرداخت ۱۵  با  را  پرویز شهبازی 
ساعت پس از خرید، از چهارشنبه ۱۰ اردیبهشت ساعت ۲۰ در 

سرویس  های وی اودی فیلیمو و نماوا تماشا کنند.
طلا به تهیه کنندگی مشترک رامبد جوان و محمد شایسته 
ساخته شده و در خلاصه داستان این درام اجتماعی آمده 
است: راهی برای پول دارشدن، خسته از نگاه تحقیر آمیز دور 
و بری ها، احساس تباهی از کارکردن برای دیگران؛ این ها 
دلایلی است که سه نفر را به هم وصل کرده تا یک کار و 

کاسبی راه بیندازند.
در این فیلم بازیگران مطرحی چون نگار جواهریان، هومن 
سیدی، طناز طباطبایی، هدی زین العابدین، احترام برومند و 

مهرداد صدیقیان در آن ایفای نقش می کنند. 

اکران آنلاین فیلمی پس از ۹ سال توقیف

تهیه کننده و کارگردان فیلم »شیرین قناری بود« از اکران 
این فیلم پس از ۹ سال توقیف خبر داد و گفت: خوشحالم 
شبکه  در  بود«  قناری  »شیرین  نمایش  امکان  سرانجام 

اینترنتی فراهم شد.
داوود توحید پرست گفت: خوشحالم فیلم شیرین قناری بود 
سرانجام امکان نمایش در شبکه اینترنتی را پیدا کرد. هدف 
من از ساخت این فیلم کاملا انسانی بود و بعد از این همه 
مدت هنوز متوجه نشده ام چرا این فیلم با این محتوای 

جذاب و انسانی ۹ سال دیر تر باید دیده شود.
شیرین  فیلم  گفت:  سینما،  کارگردان  و  تهیه کننده  این 
قناری بود قبل از توقیف به چهار جشنواره ارسال شد که در 
جشنواره بلک آلمان به عنوان بهترین فیلم بخش نوجوان 
و جوان شناخته شد و در جشنواره های دهلی نو و زانزیبار 
و میلان ایتالیا به بخش مسابقه راه یافت ولی متاسفانه 

توقیف شد.
در خلاصه داستان شیرین قناری بود آمده است: شیرین که 
طرفدار تیم استقلال است به دلیل علاقه شدید به فوتبال 
از دبیرستان اخراج می شود و همزمان مورد توجه شاهرخ 
که خواننده و پرسپولیسی است قرار می گیرد اما شیرین از 
پرسپولیسی ها نفرت دارد! در اوج کُری خوندن ها؛ شیرین و 
دوستش سارا برای تماشای بازی استقلال و پرسپولیس؛ با 

لباس پسرانه به ورزشگاه می روند و...
سعیده رودبارکی، نگین معتضدی، شهراد وثوقی، پردیس 
حسین  زاده،  شریف  حمید  زاده،  حاجی  مجید  افکاری، 
فیلم  این  بازیگران  امامی  هلیا  و  امیدعلومی  پرستار، 

سینمایی هستند.

با توجه به روند فعلی در خصوص خطرات و مشکلاتی که 
پاندمی »کرونا« در همه سطوح و ابعاد )شغلی، حرفه ای، 
شخصی و...( ایجاد کرده، اکثریت قریب به اتقاق کسب 
و کارها، موسسه های فرهنگی و هنری، فدراسیون های 
ورزشی و... به دنبال ایجاد میانبری به جهت از سرگیری 
فعالیت هایشان هستند و »سینما« هم از این قاعده 

مستثنی نیست. 
ابتدا طرح »اکران آنلاین« با فیلم سینمایی »خروج« نوشته 
و کارگردانی »ابراهیم حاتمی کیا« آغاز شد و پس از آن 
نوبت به پرویز شهبازی رسید تا تازه ترین ساخته اش فیلم 
سینمایی »طلا« را در این مسیر قرار دهد و شنیده ها 
حاکی از آن است که به زودی آثار بیشتری مثل »خون 

شد« )مسعود کیمیایی( و... به این جرگه بپیوندند. 
اوجِ  دوستانِ  و  نشده  ختم  جا  به همین  مسئله  اما 
تا  کن  وِلِش  را  سینما  رویکرد  )با  »اوج«  در  همیشه 
»نفت« دارم می سازم(! به تکاپو افتاده اند و قرار است 
ایده بامزه »درایوین سینما« را )فارغ از کیفیت، مزایا و 
معایش( پس از سال ها مجددا در کشور پیاده کنند و 
طبق خبرهای رسیده از جمعه همین هفته مورخ 12 
اردیبهشت 1399  به مدت یک هفته و تنها در دو سانس 
تهران  میلاد  برج  شماره 3  پارکینگ  در  و 23:30   21
اجرا خواهد شد. پس عجالتا  تا می صرفد ما هم می 
گوییم:»زنده باد نفت«! اما به هر شیوه ای که نگاه کردیم 
این وسط چند نکته، ابهام و یا... وجود دارد که حقیقتا 
هم کمی آزاردهنده و هم با واقعیت و منطق اجتماعی 

و اقتصادی و... جور در نمی آید.

اول از همه در خصوص نام »سینماماشین« است که برای 
این طرح انتخاب کرده اند! )!( چرا واقعا؟ چه مشکلی 
در همان »درایوین سینما« وجود داشت؟ مثلا خواسته 
اید معادل سازی )بومی سازی( کنید؟ خب لااقل کمی 
فقط »کَمی« بیشتر فسفر می سوزاندید تا متوجه این 
نکته شوید که دو واژه »سینما« و »ماشین« هیچ کدام 

ریشه ای در زبان فارسی ندارند! )یا مثلا فکر می کردید 
اگر بگذارید »سینماخودرو« چنین استنباط می شود که 
سینمایی است که خودش می رود؟ به کدام سو؟ سینمای 
مستقل و بدون نفت، رانت، ویژه خواری، دغدغه مند و...؟ 
نه، نه، نه... اشتباهه، اشتباهه؛ اصلا ماشین لباس شویی 
رو هم خودمون روشن می کنیم!( پس در نتیجه نه تنها 
بومی سازی در نام این پدیده صورت نگرفته بلکه منتج 
به چنین تلفظ مضحک و نامانوسی شده که اساسا مانند 
دیگر شاهکارهای چندین سال اخیر »فرهنگستان زبان و 
ادب فارسی« مانند »کش لقمه«، »چرخبال«، »دو سرپُف 
زینتی«، »دراز آویز زینتی« و... حسابی تو ذوق می زند 
و فاقد تاثیرگذاری است و یقین بدارید که هیچ گاه در 
»زبان عامه« نخواهد چرخید؛ همانطور که »رایانه« و... 
نچرخید. اما اینکه چطور و چگونه مثلا »هواپیما« چرخید 
و اینچنین پر کاربرد شد بحثِ ما نیست و به کمی »زبان 
شناسی« می زند و بسی چالش در خصوص »آی کیو«، 
»ای کیو«، »بی کیو« و »باربی کیو« و... برخی از مسئولان 

ایجاد می کند که اهِم اهِم... اصلا هیچی ولش کن!

دوم اینکه علاوه بر موارد یاد شده، از تاکتیک »تحریف« 
نیز بهره بردید که انصافا »غیراخلاقی« می نماید. آقایان 
در پوستر معرفی طرح )با پوستر فیلم »خروج«( قید کرده 
اند:»برای اولین بار در ایران« )!( که جا دارد دوستانه )؟( 
به این عزیزان یادآور شویم که این طرح در صورت عبور 
از مرحله »اما« و »اگر« و به اجرا رسیدن، نسخه ای است 
که از »درایوین سینمای تهران پارس« )1339( و »درایوین 
سینمای ونک« )1348( گرفته شده و پیش از »تجربه 
سینماماشین با فیلم خروج« بارها و بارها اجرا شده و 
اتفاقا از پتانسیل بالای آن استفاده های بسیاری هم شده؛ 
مثلا فیلم های مطرحِ بین المللی و خارجی هم بارها و 
بارها اکران شدند و از قضا از برخی ریش سفیدان نقل است 

که »بسی لذت بخش« هم بوده! 

سوم اینکه یک پرسش اساسی، ذهن معیوب، محدود و 
ناقص اینجانب را به خود مشغول کرده؛ اینکه »چرا باید 
همواره ردپای اوج در اولین های هنر هفتمِ کشورمان 
وجود داشته باشد؟« حال چه تحریف شده و جعلی مثل 
این، چه واقعی مانند »اکران آنلاین«؛ آیا حقیقتا پیش از 
این بزرگواران هیچ فرد یا افراد دیگری فکر اجرایی کردن 
این ایده ها به سرش نزده؟ یا زده و نتواگذاشتستند؟! 

)اشتباه تایپی نیست؛ لطفا درست بخوانید!(

سینمای آنلاینیادداشت سردبیر

مهدی تیموری

 سردبیر

دوستانِ اوجِ همیشه در »اوج« )با رویکرد سینما را وِلِش کن تا »نفت« دارم می سازم(! 
به تکاپو افتاده اند و قرار است ایده بامزه »درایوین سینما« را )فارغ از کیفیت، مزایا و 

معایش( پس از سال ها مجددا در کشور پیاده کنند 
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7 ورزشی

»دنیای هوادار« از اوضاع بی سر و سامان ورزش گزارش می دهد؛

عملکرد ژیمناستیک، نمونه بارز ضعف دستگاه ورزش

ملی پوش سابق والیبال بانوان در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

حق بازیکنان شهرستانی در تیم های ملی ضایع می شود
ملاک انتخاب مربیان »شایستگی« باشد

این روزها کمیت ورزش لنگ می زند. البته این موضوع تنها 
در کشور ما مصداق ندارد بلکه ورزش کل دنیا به سبب هجوم 
بی مهابای ویروس بدخیم کرونا تعطیل شده است. بدیهی 
است، تعطیلی دستگاه ورزش ما با دنیا تفاوت هایی نیز دارد. 
 اگر ورزش در دنیا تعطیل شده باب تحقیق و برنامه ریزی آن 
ها بسته نشده اما گویا در دستگاه ورزش ما نه تنها باب برنامه 

ریزی و حساب و کتاب بلکه باب های دیگر هم بسته است. 
به فرض هم که المپیک یک سال به تاخیر افتاده باشد وقتی 
برنامه ریزی و هدفگذاری در میان نباشد این تاخیر و تعلل 
چه تاثیری برای ورزش ما دارد؟ اصلا انتخابات فدراسیون ها 
و آمدن و رفتن روسای ریز و درشت چه گلی به سر رشته 
های مربوطه می زند جز اینکه عده ای فرصت پیدا می کنند 
با استفاده از امکانی که برای آن ها ایجاد می شود مصدر کار 
قرار گرفته و حداقل ۴ سال فرصت سوزی کنند. ژیمناستیک 
می تواند شاهد مثال خوبی برای این ادعا باشد جایی که 
مسئول آن بی هیچگونه سابقه مدیریتی قابل قبول با خواست 
و نظر آقایان ضمن پیمودن ره صدساله به یکباره سر از ریاست 
فدراسیون پایه ای ترین رشته در آورد، اما طی چند سال گذشته 
کمترین دستاوردی برای این ورزش و جامعه ژیمناستیک به 
همراه نداشت؟ مگر نه اینکه ژیمناستیک ورزش اول دنیاست و 
کشورهای مختلف از این رهگذر طی مسابقات جهان و المپیک 
ده ها مدال ارزشمند و رنگارنگ را بین خود تقسیم می کنند، 
پس چرا در کشور ما به جای توسعه آن و پرورش استعدادها، 
میلیاردها خرج می شود تا به لطف ابر و باد و مه و خورشید و 
فلک، شاید فقط یک نفر در تک وسیله شانس کسب سهمیه 
المپیک داشته باشد؟! واقعا این مسئولان ورزش ما به چه چیز 
دل خوش کرده اند؟ جایی که بزرگانی چون محمد طالقانی، 
یزدانی خرم، صفایی فراهانی، محمد خوش جان و حتی همین 
هاشمی طبا و امثال آنان جایی در ورزش ندارند فردی را مصدر 
پایه ای ترین رشته قرار می دهند که بزرگترین افتخارش طی 
نیروهای  حضور در فدراسیون کنار گذاشتن دسته جمعی 
باتجربه بوده و البته پرونده مالی که گویا هنوز در دادگاه مطرح 
و پس لرزه های آن باعث شد تا دبیر و خزانه دار مجبور به کناره 
گیری شوند! هر چند گفته می شود آنان هنوز تحت عنوان 
مشاور همچنان در فدراسیون فعالیت دارند به این بهانه که 

هنوز نیروی جایگزین  معرفی نشده است!
کار دستگاه ورزش به جایی رسیده که معاون ورزشی وزیر، روز 

مجمع ژیمناستیک تلویحا اعلام می کند با رئیس فدراسیون 
به توافق رسیده ایم که در قبال کناره گیری دبیر و خزانه دار 
در مسیر مشترک حرکت کنیم )نقل به مضمون( یک نفر هم 
نپرسید که پس صحبت های معاونت اداری مالی وزارت ورزش 
در خصوص تخلفات مالی فدراسیون چه می شود؟ اصولا 
چگونه ممکن است یک وزارتخانه با دستگاه زیر دست خود 

چنین مماشات کند؟ 
روشن نیست چرا دفتر بازرسی وزارت ورزش و بازرس فدراسیون 
عنوان  به  استانی  های  هیات  روسای  انتخاب  به  نسبت 
مسئولان بخش های مختلف و کمیته های این فدراسیون 
سکوت اختیار کرده و از خود نمی پرسند اگر هیات های 
یادشده توان برداشتن چند هندوانه با یک دست را داشتند، چرا 
حال و روز ژیمناستیک این است؟ مگر اینکه بپذیریم این بده 
بستان های دو طرفه عبارت است از رای به بقای رئیس، در 
مواقع ضروری و ادامه راه مسئول هیات، با وجود کم کاری و 
ضعف! بلاتکلیفی نگاه داشتن برخی هیات ها و پافشاری برای 
حضور شخص خاص در راس آن را هم می توان در راستای 
همین استراتژی تفسیر کرد. شاید گفته شود این امر خلاف 
قانون نیست. اما به اعتقاد ما صددرصد به نفع افراد خاص 
است. اگر تمام این حساب و کتاب ها و هزینه کردن ها به 
خاطر این انجام می گیرد که شاید یک نفر سهمیه المپیک 
بگیرد و این مهم در تاریخ به نام فدراسیون مربوطه ثبت شود 
بدا به حال جامعه آن ورزش و وزارتخانه ای که حاضر است به 

هر خواری تن دهد تا چنین شود یا نشود...

ورزش همگانی فدای ورزش قهرمانی؟

جامعه جهانی امروز به جایی رسیده که ورزش همگانی را مقدم 
بر ورزش قهرمانی تلقی می کند.  البته این امر به مفهوم آن 
نیست که نسبت به ورزش قهرمانی کم توجهی صورت گیرد 
بلکه هر کدام از این مسیرها منجر به تکمیل و تکامل دیگری 
می شود. به عبارت دیگر هرگاه مجموعه ورزشکاران سازمان 

یافته و هدفمند یک رشته از غنا و گستردگی بالا برخوردار 
باشند می توان امیدوار بود از میان آن ها نخبه ها و آینده 
سازان سر برآورند. اگر چنین نباشد و هیات های استانی در 
اقصی نقاط کشور اوقات خود را به بطالت سپری و همانند 
ژیمناستیک مورد اشاره دل خوش به اینکه شاید یک ورزشکار 
بتواند به المپیک برسد، یقین بدانید یک جای کار اشکال دارد 
و همان تک ورزشکار نیز نه به لطف تلاش فدراسیون و هیات 
ها، بلکه به مدد تلاش گذشته گان و توانایی های ذاتی خود 
تا به این حد رسیده است.  این فقط یک نمونه از موارد مشابه 
دیگر است که روشن می کند دستگاه ورزش وظیفه خود را به 
درستی انجام نمی دهد. اگر چنین بود می بایست در مواقع 
لازم، مجموعه های زیر دست خود را با مکانیزم های نظارتی 
و حمایتی مورد بازخواست یا پشتیبانی قرار می داد. اکنون 
و در آستانه بازگشایی مجلس یازدهم این فرصت در اختیار 
نمایندگان محترم قرار دارد تا با دقت نظر، تعمق و بازبینی، 
نظارت خود را نسبت به دستگاه ورزش که ارتباط مستقیم 
با سلامت و غرور ملی جامعه دارد بیشتر کنند. شاید دستگاه 
ورزش به هر دلیل ممکن در اعمال نظارت دقت لازم را اعمال 
نکرده باشد این مهم بر عهده نمایندگان مجلس آینده خصوصا 
فراکسیون ورزش مجلس و کمیسیون فرهنگی است تا تذکرات 
لازم و در صورت لزوم نسبت به دست اندرکاران ذیربط  اعمال 
قانون کند. به خاطر داشته باشیم این شیوه اجرا و مدیریت در 
ورزش به واسطه ضعف و کمبودها در نوع خود کم سابقه است 
و امیدواریم در آینده مکانیزم های دستگاه های نظارتی وارد 
میدان شده و اوضاع ورزش را سر و سامان بدهند. اوضاعی که 

در حال حاضر چندان مطلوب به نظر نمی رسد.

و  ها  دشواری  با  تهران  استان  های  شهرستان  در  ورزش 
تنگناهای خاص خودش مواجه است و متاسفانه شهرهای 
استان تهران زیر سایه تهرانی ها خیلی به سختی دیده می 
شوند. چه بسیار ورزشکاران بزرگی بوده و هستند که زیر سایه 
نام تهرانی ها هرگز نمی توانند به حق خود برسند مگر اینکه 
رئیس تربیت بدنی یا رئیس هیات آن شهرستان آن قدر 

قوی باشند که بتوانند حق ورزشکاران خود را بگیرند.
والیبال  پوش  ملی  بانوان  از  یکی  با  منظور  همین  برای 

فیروزکوه گفت و گویی داشتیم که در ادامه می خوانید:
و  کوش  سخت  ورزشکاران  جمله  از  لاسمی«  »رها  خانم 
پرتلاشی است که در دوره راهنمایی و دبیرستان به واسطه 

فیزیک خاص بدنی که داشت در رشته های هندبال، 
اما  بود  فعال  و...  و میدانی  بدمینتون، دو  والیبال، 
عشق رها لاسمی به طور ویژه »والیبال« بود. او از 4 

سالگی به همراه خواهر بزرگترش به سالن والیبال 
فیروزکوه می رفت و در نوجوانی آن قدر تلاش 
کرد و کنار زمین تمرین کرد و به تماشای بازی 
بزرگترها ایستاد که بالاخره وقتی یکی از تیم ها 
بازیکن نداشت با وجود نوجوانی در جمع بزرگ 

ها به بازی گرفته شد.
جدی  طور  به  سالگی   11 گوید:»از  می  لاسمی 
والیبال را شروع کردم و در 16 سالگی وارد بازی 
راه  والیبال  ملی  تیم  به  شدم.  باشگاهی  های 
یافتم و باید از فیروزکوه می آمدم ورزشگاه آزادی 
و ساعت ده شب که تمرینات تمام می شد اگر 
خانه اقوام نبود باید با آن شرایط برمی گشتم 

فیروز کوه.«
وی با اعلام این مسئله که عشق به والیبال را 
در همه مراحل و لحظات زندگی اش احساس 
کرده ادامه داد:»اما عشق به والیبال باعث نشد 

تا سختی ها مانعی بر سر راه من باشد. من می دیدم 
که از بازیکنان دیگر نه تنها چیزی کم ندارم بلکه بهتر 
بودن  دلیل شهرستانی  به  ولی  بودم  ها  آن  اغلب  از 
نمی  برخورد  مهربانانه  من  با  خیلی  متاسفانه 
کردند و وقتی دیدم که از تیم ملی خط خوردم 
برای  خواستم  که  بود  دشوار  برایم  قدر  آن 
همیشه ورزش را کنار بگذارم اما همین عشق 
به ورزش و اینکه من اهل مبارزه هستم اجازه 
نداد که کار را رها کنم. بازیکنان شهرستانی 
باید در تیم های ملی حامی داشته باشند و 
همین الان هم متاسفانه همین گونه است و 
باید این فرهنگ را رسانه ها و متولیان ورزش 

منسوخ کنند.«
لاسمی ادامه داد:»همه که یک جور نیستند. یک 
ورزشکار اگر ببیند با وجود شایستگی از تیم ملی 
خط خورده شاید راه زندگی اش برای همیشه عوض 
شود و مشکلاتی به خصوص برای بانوان به وجود 
آید. مربیان نباید تهرای و شهرستانی کنند و باید در 

انتخاب هایشان به »شایسته«ها توجه کنند.«

وی با اشاره به کمبود امکانات در ورزش شهرستان فیروز 
کوه گفت:»برای موفقیت یک ورزشکار امکانات و بودجه به 
اضافه سالن خیلی مهم است ولی نیروی انسانی هم از 
همه مهم تر است. در فیروز کوه نیروی انسانی و استعداد تا 
دلتان بخواهد داریم ولی سالن نداریم و هفته ای سه جلسه 
سالنی که به نام بانوان کلنگ خورد را به همه تیم های پایه 
و بزرگسالان والیبال اختصاص می دهند که کفاف این همه 
استعداد را نمی دهد. از طرفی بودجه ای هم نداریم. با هزینه 
های شخصی خود بازیکنان والیبال را در فیروزکوه زنده نگه 
داشته ایم اما با آمدن آقای علیپور رئیس جدید تربیت بدنی 
که پنج ماهی می شود که ریس اداره شده اند امیدواریم 

وضع کمی بهتر شود.«
لاسمی در پایان با قدردانی از همه دلسوزان و خانواده ها که 
توجه ویژه ای به ورزش شهر فیروزکوه دارند گفت:»از متولیان 
ورزش و مسئولان شهرستان فیروزکوه به عنوان یک ورزشکار 
تقاضا می کنم که یک سالن را در اختیار بانوان والیبالیست 
قرار دهند و شک نکنند که سالی دو یا سه بازیکن در رده 
های مختلف به تیم های ملی و باشگاهی والیبال معرفی 

خواهیم کرد.«

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

منهای فوتبال

گفت و گو

مگر نه اینکه ژیمناستیک ورزش اول 
دنیاست و کشورهای مختلف از این 
رهگذر طی مسابقات جهان و المپیک 
ده ها مدال ارزشمند و رنگارنگ را بین 
خود تقسیم می کنند، پس چرا در 
کشور ما به جای توسعه آن و پرورش 
استعدادها، میلیاردها خرج می شود 
تا به لطف ابر و باد و مه و خورشید 
و فلک، شاید فقط یک نفر در تک 
وسیله شانس کسب سهمیه المپیک 

داشته باشد؟!

سیدفرشاد فیض آبادی

 نویسنده و خبرنگار
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»سخنگوی فدراسیون فوتبال«: 
آقای دی مارتزیو این خبر زرد را 

تکذیب کنید
خبرنگار  پاسخ  توییتر  در  فوتبال  فدراسیون  سخنگوی 
سرشناس ایتالیایی را داد و از او خواست تا خبر مربوط 

به مذاکره فدراسیون با استراماچونی را تکذیب کند.
جانلوکا دی مارتزیو، خبرنگار سرشناس ایتالیایی دو شب 
پیش )سه شنبه( مدعی شد فدراسیون فوتبال ایران با 
آندره آ استراماچونی وارد مذاکره شده تا هدایت تیم ملی 
فوتبال ایران را بپذیرد. فدراسیون فوتبال دقایقی بعد این 

خبر را تکذیب کرد.
حالا امیر مهدی علوی، سخنگوی فدراسیون فوتبال در 
توییتر و زیر پست دی مارتزیو درباره مذاکره فدراسیون به 
صورت مستقیم جواب او را داده و از او خواسته تا این 
خبر زردی که کار شده را بردارد و یا آن را تکذیب کند چرا 

که تیم ملی فوتبال ایران، سرمربی دارد.
آقای  گفت:»سلام  مارتزیو  دی  به  پاسخ  در  علوی 
درباره  گذشته  مطلب شب  پیرو  مارتزیو؛  دی  جیانلوکا 
تماس مسئولان فدراسیون فوتبال ایران با آقای آندره آ 
از  پس  دقایقی  شما  تویتری  حساب  در  استراماچونی 
تکذیب رسمی موضوع توسط فدراسیون فوتبال ایران، به 
اطلاع می رسانیم  انتشار این شایعه در شرایطی که تیم 
ملی  ایران با سرمربی تحت قرارداد خود )آقای دراگان 
اسکوچیچ( در حال برنامه ریزی جدی برای ماه های آتی 
از  بودن  عاری  بر  علاوه  است  آینده   مهم  مسابقات  و 
در  رسانه ها،  سطح  در  بی مورد  فضاسازی  و  واقعیت 
دایره المعارف بین المللی ارتباطات هم در زمره اخبار زرد 
محسوب می شود که طرح آن بدون تحقیق و بی توجه 
خدشه  منتشرکننده  منبع  اعتبار  به  رسمی  تکذیب  به 
جدی وارد می سازد. خواهشمند است با توجه به اخلاق 
حرفه ای شایعه منتشره را به قید فوریت تکذیب کنید.« 

امیر مهدی علوی
سخنگوی فدراسیون فوتبال جمهوری اسلامی ایران

تست کرونای »دیبالا«
 مجددا مثبت شد

تست کرونای »پائولو دیبالا« ستاره آرژانتینی یوونتوس 
برای چهارمین بار مثبت اعلام شد.

دیبالا دوم فروردین ماه بود که اعلام کرد نتیجه تست 
کرونایش مثبت اعلام شده است و پس از آن خود را در 
خانه قرنطینه کرد. وی در همان روزهای اول این بیماری، 
گفت: در ابتدا نمی توانستم هیچ کاری انجام دهم. بعد از 
پنج دقیقه تمرین کردن دیگر توان نفس کشیدن نداشتم 
و خسته می شدم. در عضلات خود احساس درد می کردم 
و توانم از بین می رفت اما خوشبختانه الان وضعیتم بهتر 

شده است.
دیبالا سومین بازیکن یوونتوس بود که به ویروس کرونا 
مبتلا شد. »بلیز ماتویدی« و »دنیل روگانی« هم به این 
ویروس مبتلا شدند اما طبق اعلام باشگاه یووه، بازیکنان 
دیگر این تیم مشکلی ندارند و پاسخ تست آنها منفی اعلام 

شده است.
اما حالا پس از گذشت ۶ هفته دیبالا در چهار آزمایش 
کرونا داد که هر چهار آزمایش او مثبت اعلام شد و این 
بدان معنی است که او نتوانسته این بیماری را از بین ببرد 

و ممکن است نیاز به درمان جدی تری داشته باشد.

وزير ورزش به طور جدي دنبال واگذاري 
پرسپوليس و استقلال است. چه در اجراي 
قانون و چه فرار از فشارهايي كه بر او وارد 
سخت  سازي  خصوصي  سازمان  است. 
به تكاپو افتاده! چه از طريق بورس و چه 
فرابورس. پيشكسوتان دو تيم سخت در 
تلاشند كه در اين واگذاري سرشان بي كلاه 

نماند!
حالا بشنويد از رايزني هاي علي پروين و 
ملاقاتش با دادكان، چه به خاطر دعوتش 
براي مديرعاملي پرسپوليس وچه همفكري 
پيشكسوتان  به شركت  اضافه شدنش  و 
براي دريافت سهام! به فرض اينكه حاكميت 
اراده واگذاري اين دو تيم را داشته باشد و 
هيچ موانعي بر سر راه واگذاري نباشد، آنگاه 
تخصيص بخشي از سهام به پيشكسوتان 
سرخابي در قالب شركت پيشكسوتان كهن 
موضوع بحث برانگيزي است كه نبايد از 

آن گذشت. شايد - وحتما - واگذاري سهام 
به علي پروين هيچ ايرادي ندارد و بايد كه 
حساب او را از همه جدا كرد. اينكه بعضي 
ها مغرضانه مي گويند علي پروين فرصت 
طلب و منفعت طلب و... است، دليل نمي 
شود خدماتي را كه او در سخت ترين شرايط 

در پرسپوليس انجام داد ناديده گرفت.
علي پروين با آن که سال ها است در بطن 
فوتبال حضور ندارد اما هنوز از محبوترين 
چهره های ورزشي كشور محسوب مي شود 
كه نمي توان برند پرسپوليس را بدون نام او 

ارزشگذاري كرد.
لاينفك  عنصر  و  فوتبال  بزرگ  پروين 
سهام  واگذاري  در  كه  است  پرسپوليس 
پرسپوليس بايد حساب او را با همه كساني 
كه پيراهن پرسپوليس را بر تن كردند جدا 
كرد. به شرطي كه سلطان هم خرج خود را 
با شركت بودار پيشكسوتان كهن جدا كند 
عربشاهي«،  »ضیا  امثال  كه  بدارد  باور  و 
»مرتضی فنوني زاده«، »سلطاني«، »قليچ« 
»دورهمی«  براي  فقط  خوبي  رفقاي  و... 
هستند، يعني همان دوزاري هايي )!( كه 

خودش معترف است!
اينكه به موازات استعفاي  دوزاري يعني 
انصاري فرد يك عده از اعضاي شركت كهن 
صبح تهديد به تجمع اعتراض آميز نسبت 

به اعضاي هيات مديره مقابل ساختمان 
باشگاه بكنند و عصر دنبال تلفن اعضاي 
نشست  ها  آن  با  تا  باشند  مديره  هيات 
دوستانه برگزار كنند. درست مشابه حواشي 
كودتاي 28 مرداد و عملكرد »شعبان بي 

مُخ«!؟
آيا پروين با امثال شعبان ها )!( دنبال سهم 
خواهي است؟ او بايد همچون شيوخ در 
كاخ بنشيند تا بخشي از سهام را به پاس 

خدماتش هبه كنند...

خبر قلندر

جهان فوتبال

واگذاری سرخابی ها جدی شد؟

سهم پروين را جدا كنيد!

استقلال با وجود معرفی »احمد سعادتمند« به عنوان 
برد  به سر می  قرمز  در وضعیت  مدیرعامل همچنان 
چه اینکه پرونده شکایت خارجی ها از این باشگاه یک 
بحث مجزاست و مشکلات درونی و بدهی به بازیکنان 
و کادرفنی و حتی پرسنل باشگاه یک بحث دیگر. ولی 
معضل اصلی و نقطه اشتراک استقلال و پرسپولیس 
بدهی های چند میلیاردی است که روی هم دو باشگاه 

300 میلیارد تومن بدهی دارند.
وزارت ورزش برای اینکه مشکلات را از سر خود باز کند، 
مشکلاتی که خود مدیران وزارت در به وجود آوردن آن 
نقش اصلی را دارند مدیری خوش سابقه و دارای کارنامه 
روشن مثل احمد سعادتمند را با این وعده که ما کمک 
می کنید جلو می اندازند ولی حالا که یک ماه و اندی از 
حضور سعادتمند در باشگاه استقلال می گذرد جز پرونده 
های بدهکاری به مکان ها و افراد مختلف چیز دیگری 

ندیده است. اگر آقایان می خواستند کمک کنند اینقدر 
چاله برای استقلال نمی کندند و حالا سعادتمند هنوز از 

اولین چاله در نیامده می خواهند او را به چاه بیندازند!
خبر تشکیل تیم والیبال استقلال یکی از همین چاه 
هایی است که دارند برای سعادتمند می کنند و او باید 
حواسش جمع باشد که اینجا »بانک سرمایه« نیست که 
پولی قلمبه و با آورده آمده در اختیار مدیر قرار دهند و 
او هم با خاطری آسوده ستاره ها را جمع کند و بعد 
هم تیم را به راحتی قهرمان کند و برایش هورا بکشند. 
امیدواریم سعادتمند زیر بار این یکی نرود چون همین 
الان هم پیمانه بدهی های استقلال خیلی وقت است 

سرریز کرده است...
تز مدیریت سلطانی فر همین است. هر موقع فشاری 
به وزارت ورزش بابت استقلال و پرسپولیس می آید او 
بلافاصله استعفاء را پیش پای مدیرعامل می گذارد تا 
مدتی سر و صداها بخوابد. فتح الله زاده را برای همین 
آوردند ولی او که چلو کباب می داد تا در ورزشگاه ها 
نامش را فریاد بزنند دو هفته دوام نیاورد و رفت، حالا خدا 

به حال احمد سعادتمند رحم کند.
وضعیت پرسپولیس از حالت قرمز به خاکستری رسیده 
چه اینکه هیچکی حاضر نیست مدیریت را قبول کند. 
بارها »علی رغبتی« را خواستند به این مسیر هُل بدهند 
ولی رغبتی با دنیایی از تجربه نپذیرفت و حالا هم رسول 

پناه که تیپ شخصیتی اش همانند آقای سیاسی است 
که چند فصل قبل آمد و 30 میلیارد گذاشت به همراه 
اعتبار و آبرویش و همه را با هم از دست داد و رفت! البته 
رسول پناه تا به حال دو ریال هم نیاورده و فقط دنبال 
تغییر اسپانسری است که انصاری فرد آورده بود و این ها 
می خواهند اسپانسر خود را بیاورند و پر واضح است که 
چرا اینکار را می کنند چون حساب و کتاب با اسپانسر 

جدید برایشان راحت تر است.
با این وجود هم در بحث واگذاری دو باشگاه وزارت 
ورزش خانه روی آب بنا می کند چون این اتفاق اصلا 
نخواهد افتاد و هم اینکه نمی خواهند مدیری قوی برای 

این دو باشگاه بیاید...
دکتر دادکان می گوید:»بدهی پرسپولیس را وزارت صفر 
کند و من یک ریال هم بعد از این نمی خواهم. هم 
استقلال و هم پریسپولیس را بدهند بدون یک ریال پول 
و نتیجه اش را ببینند.« چرا وزارت ورزش این پیام را نمی 
شنود؟! چون دست آقازاده ها در کار است و به قول دکتر 

دادکان حیف آقازاده برای این »گدازاده ها«!
وقتی دولت برایش این همه ضعف در اداره دو باشگاه 
مهم نیست معلوم است که نتیجه این می شود که مدیر 
کاربلد را نمی گذارند بیاید جلو و مدیران مطیع را می 
گذارند و هر مدیر که بیاید چند میلیارد به بدهی ها می 

افزاید و می رود پی کارش...!

چرا یک »مدیر« برای سرخابی ها انتخاب نمی شود؟

آبی ها در وضعیت قرمز، قرمزها خاکستری!
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